

1815

**CANADA COMMITTEE FOR PROMOTING THE
EDUCATION OF THE POOR.**

THE Committee having expended a large sum out of the monies subscribed in Great Britain and Ireland, and having now an establishment, where 300 children may receive the benefit of an elementary Education, and where young men may also be instructed in the mode of teaching known by the name of "the British System of Education," consider it their duty to call upon the inhabitants of Quebec for their generous assistance, in support of the School.

The committee do not consider themselves authorized to continue the School at the expense of the subscribers in Great Britain and Ireland unless the inhabitants of Quebec shew their approbation of their exertions by contributing thereto, and have therefore resolved to send round a subscription list, by Mr. Osgood and Mr. KIMBER, and to whom the committee request, that Subscriptions be paid.

Extract from the Resolutions of the Canada Committee, for promoting the Education of the Poor, of the 19th of April, 1815.

Resolved, That each Subscriber for every twenty shillings of his Subscription, shall be entitled to send one Scholar to the School for one year.

Resolved, That the Committee report annually to a meeting of the Subscribers to be publicly called, for the first Tuesday of May.

Resolved, That three Members of the present Committee go out by lot, on the said first Tuesday of May annually, and three be elected in their stead, at the general meeting of the Subscribers, on that day.

Resolved That the President, Vice President and officers be elected by the Committee annually, on the first Tuesday of May immediately after the general meeting.

The following are the Members of the Committee appointed in April last, to act with such of the Gentlemen named by the London Committee as may be inclined to serve.

Hon. JOHN MURE, President,
F. TETU, Esq. Vice President,
Hon. JOHN CALDWELL,
Hon. W. B. COLTMAN,
Hon. ROSS CUTHBERT,
Dr. BLANCHET,
J. VOYER,
C. DENECHAU, Treasurer } Esquires.
JOHN NEILSON, Secy. }

**COMITE' POUR PROMOUVOIR L'EDUCATION DES
PAUVRES DANS LE CANADA.**

LE Comité ayant dépensé une grande somme sur les Argens souscrits dans la Grande-Bretagne et l'Irlande, et ayant maintenant un Etablissement où 300 enfans peuvent avoir l'avantage d'une Education élémentaire, et où les Jeunes Gens peuvent aussi être instruits dans la manière d'enseigner connue sous le nom de "Système Anglois d'Education," il croit de son devoir d'avoir recours aux Habitans de Québec pour leur assistance généreuse au soutien de l'Ecole. Le Comité ne se croit pas autorisé à continuer l'Ecole au dépens des Souscripteurs dans la Grande-Bretagne et l'Irlande, à moins que les Habitans de Québec ne témoignent leur approbation de ses efforts, en y contribuant, et il a en conséquence résolu de faire courir une liste de Souscriptions par Mr. Osgood et Mr. KIMBER, auxquels le Comité prie de payer les Souscriptions.

Extrait des Résolutions du Comité du Canada pour promouvoir l'Education des Pauvres, passées le 19 Avril, 1815.

Résolu, Que chaque Souscripteur, pour chaque Vingt Shellings de sa Souscription, aura droit d'envoyer un Ecolier à l'Ecole pendant une année.

Résolu, Que le Comité fera rapport annuellement à une Assemblée des Souscripteurs, qui sera publiquement convoquée pour le premier Mardi de Mai.

Résolu, Que trois Membres du présent Comité sortiront de charge par Ballottes le premier Mardi de Mai annuellement, et trois seront élus à leur place, à l'Assemblée générale des Souscripteurs ce jour là.

Résolu, Que le Président, le Vice Président, et les Officiers seront élus par le Comité annuellement le premier Mardi de Mai, immédiatement après l'Assemblée générale.

Ci suivent les noms des Membres du Comité nommé en Avril dernier pour agir avec ceux des Messieurs nommés par le Comité de Londres qui seront disposés à servir.

L'Honble. JOHN MURE, Président.
FELIX TETU, Ecuyer, Vice-Président.
L'Honble. JOHN CALDWELL,
L'Honble. W. B. COLTMAN,
L'Honble. ROSS CUTHBERT,
Docteur BLANCHET,
J. VOYER,
C. DENECHAU, Trésorier. } Ecuyers.
JOHN NEILSON, Secrétaire. }